
 
I. Konferenca slovenskih računovodij, revizorjev in davčnih svetovalcev iz sveta in Slovenije 

(Ekonomska Fakulteta, Ljubljana - 29. in 30. november 2018) 
 
29. in 30. novembra 2018 je Svetovni slovenski kongres v sodelovanju z Ekonomsko fakulteto Ljubljana, 
Slovenskim inštitutom za revizijo in Zbornico davčnih svetovalcev Slovenije pripravil I. Konferenco 
slovenskih računovodij, revizorjev in davčnih svetovalcev iz sveta in Slovenije. Glavni namen naših 
konferenc je povečati kroženje znanja, stikov in sodelovanja med našimi strokovnjaki, ki delajo v tujini 
in domovini. Prepričani smo, da so ta srečanja širokega gospodarskega in družbenega pomena. 
Srečanja se je v obeh dnevih udeležilo preko 130 slušateljev.     
Po glasbenem uvodu kanadske Slovenke sopranistke Therese Plut so prisotne pozdravili: predsednik 
Svetovnega slovenskega kongresa, dr. Boris Pleskovič, dekanja Ekonomske fakultete, prof. dr. Metka 
Tekavčič, državna sekretarka z Ministrstva za finance, Natalija Kovač Jereb in državna sekretarka Olga 
Belec z Urada za Slovence v zamejstvu in po svetu. 
Strokovni del srečanja smo prvega dne pričeli z uvodnim predavanjem dr. Nane Šumrade Slavnič, vodjo 
pravne službe Ekipa 2 in vodjo Snežne kepe 2.0, ki je predstavila bodoče perspektive obdavčitve, ki se 
kažejo skozi zakonodajo EU na tem področju. Spremembe, ki jih prinaša prihodnost z EU direktivami 
bo zahtevala večjo transparentnost davkov, prav tako pa bo ostro nastopila proti izogibanju plačevanja 
davkov in davčnim utajam. Cilji, ki jih s tem zasleduje EU so: pravični pogoji za delo, trajnostna socialna 
zaščita, trajnostna zaščita potrošnikov in davčna nevtralnost. 
Sledil je tematski modul s področja računovodstva o oblikovanju računovodskih informacij za potrebe 
odločanja v podjetjih. Sklop je vodil prof. dr. Marko Hočevar z Ekonomske fakultete v Ljubljani, v njem 
pa so sodelovali: mag. Iztok Pustatičnik iz podjetja Gorenje d.d., Tomaž Okorn in Mojca Vombergar iz 
Računovodskega servisa Sova in Katarina Kadunc, direktorica podjetja Deloitte revizija d.o.o.. Mag. 
Pustatičnik je predstavil računovodsko nomenklaturo stroškov v podjetju Gorenje, kjer imajo za vsak 
artikel izdelano zgradbo stroškov, kar je izjemno pri več kot pet tisoč artiklih, ki jih ponujajo na trgu. 
Povedal je, da je sestavljanje in vpisovanje stroškov za vsak posamičen artikel zelo zamudno, ampak se 
postopek obrestuje pri načrtovanju prodaje in načrtovanju strategije podjetja. Tomaž Okorn je 
predstavil ustanovitev in razvoj računovodskega podjetja Sova in razvoja lastnega računalniškega 
programa VPI - spletne aplikacije, ki podjetjem omogoča 24 urni vpogled v podatke o poslovanju. 
Podjetnik spremlja ažurne podatke o prihodkih, odhodkih ter odprte terjatve ali obveznosti, za izbrano 
obdobje, oziroma na določen presečni dan. Izvajajo lahko kontroling in pregledujejo uspešnost 
poslovanja po dimenzijah, stroškovnih mestih, projektih ali stroškovnih nosilcih. Podatki omogočajo 
tudi mesečne primerjave v okviru poslovnega leta ali primerjave med posameznimi poslovnimi leti. 
Mojca Vombergar je predavanje dopolnila s svojimi izkušnjami iz Argentine. Kot največjo razliko je 
izpostavila cenjenost poklica, v Argentini je poklic računovodje spoštovan in cenjen – v Slovenije pa ne. 
Poleg drugače zastavljene davčne bilance med Slovenijo in Argentino v okviru računovodstva ne vidi 
posebnih razlik. Katarina Kadunc je izpostavila pomen računovodskih ocen. Običajno so namreč ravno 
postavke, ki so posledica računovodskih ocen tiste, ki so pod drobnogledom in nas zanimajo 
predpostavke, ki so osnova za oceno. Le-te niso v vseh podrobnostih razkrite v računovodskih izkazih, 
dejstvo pa je, da je potrebno pazljivo brati tako računovodske usmeritve kot tudi pojasnila k 
računovodskim izkazom, da bi kar najbolje znali analizirati številke v izkazih. 
V popoldanskem delu srečanja smo se v revizijskem modulu spoprijeli z izzivi digitalizacije. Tematski 
razdelek je vodil dr. Marjan Odar, direktor Slovenskega inštituta za revizijo, svoje izkušnje z 
digitalizacijo pa so predstavili: John Doma iz podjetja Bateman Mackay LLP, Chartered Professional 
Accountants and Business Advisors iz Kanade, Primož Kovačič, Associate Partner pri revizijski družbi 
Ernst&Young d.o.o., mag. Domagoj Vuković, direktor Revizorske in svetovalne storitve Deloitte 
Hrvatska- Slovenija in Barbara Žibret Kralj, odgovorna partnerica, Deloitte Slovenija. Uvodoma je dr. 
Odar povedal, da digitalizacija prinaša svojevrstne spremembe v poklic revizorjev, vprašanje pa je ali 
digitalizacije ne pomeni tudi nevarnosti, da poklic revizorja izumre. Vsi predavatelji v sklopu so si bili 
enotni, da se je poklic revizorja spremenil že v času njihovega službovanja – od svinčnikov, zvezka in 
kalkulatorja izpred pet let, do uporabe spletnih aplikacij. Težnje k vedno večjemu negotovinskemu 
poslovanju, ki je vedno bolj vezano na splet odpira nove dimenzije revizorskega poklica. John Doma 
spremembe poklica vidi predvsem v uporabi novih tehnologij kot sta na primer: »block-chain« in 



»umetna inteligenca«. Specifične aplikacije podjetij Ernst&Young in Deloitte sta predstavila Primož 
Kovačič in Domagoj Vuković. Na področju RPA so te aplikacije precej podobne, pa tudi imena so 
posebna, čeprav jih uporabljajo konkurenčna podjetja (npr: Canvas, Atlas, Helix…). Mag. Barbara Žibert 
Kralj pa se je v svoji predstavitvi osredotočila na prihodnost poklica revizorja in prepričana je, da 
prihodnost nikakor ne predstavlja grožnje poklicu revizorja, ampak spreminja njegovo vlogo in ga 
postavlja v nov položaj, ki bo bolj v okvirih načrtovanja in sooblikovanja strategije zavezancev kot 
preverjanja njihovih izkazov.  
Drugi dan srečanja smo začeli s sklopom o davčnem sistemu. V predstavitvenem delu modula, ki ga je 
vodila Mirjam Trdan iz Dafina so nastopili: Simona Štravs, predsednica in davčna svetovalka ZDSS, ddr. 
Marian Wakounig, regionalni manager davčne in carinske uprave pri avstrijskem Ministrstvu za finance 
in Gregor Zorman iz KPMG Avstrija in Ekonomske fakultete na Dunaju. Pregledali smo trenutno stanje 
pri nas, stanje primerjali z davčnimi sistemi, ki jih uporabljajo v drugih državah ter razmišljali o tem kaj 
je nujno potrebno za učinkovito spremembo sistema v Republiki Sloveniji. Simona Štravs je predstavila 
podatke mednarodnih raziskav opravljenih v tujini po katerih Slovenijo postavljajo v sam vrh med več 
kot 270 raziskavami. Seveda se sama ne strinja z izsledki teh raziskav in postavlja pod vprašaj predvsem 
kriterije in pridobivanje podatkov za te raziskave. Zavzema se za internacionalizacijo, za bolj naklonjeno 
klimo tujim investicijam pa predlaga: ugodno davčno stopnjo DDPO, prenos davčne izgube, olajšavo za 
vlaganja v R&R, olajšavo za investiranje, olajšavo za zaposlovanje, olajšavo za zaposlovanje invalidov in 
olajšavo za izvajanje praktičnega dela v strokovnem izobraževanju. Še posebno zanimivo je bilo 
predavanje ddr. Mariana Wakouniga, ki je predstavil davčni sistem Avstrije in ustanovitev posebnega 
neodvisnega davčnega sodišča v Avstriji. Gregor Zorman pri KPMG v Avstriji vodi razvoj različnih 
programskih orodij, v svojem predavanju pa je bolj podrobno predstavil programe za avtomatičen 
izračun obdavčljivih dohodkov iz kapitala ter ustrezno izpolnitev davčne napovedi (Tax Reporting Tool). 
To so uporabna orodja, ki pripomorejo k zmanjšanju izogibanja plačevanja davkov in bodo v 
prihodnosti vedno bolj pomembna predvsem za velike sisteme, saj bodo inšpektorji pregledovali le še 
odstopanja in anomalije, ki se bodo pojavljale v elektronko oddanih poročilih davčnih zavezancev. S 
tem bo njihovo delo učinkovitejše, motenj davčnih zavezancev z inšpekcijami pa bodo zmanjšane na 
minimum.  
Predstavitvam je sledila okrogla miza z naslovom: »Ali si v Sloveniji res prizadevamo za stabilno, 
predvidljivo in mednarodno primerljivo davčno okolje?«. V diskusiji so sodelovali: mag. Suzana Tokić, 
podpredsednica in davčna svetovalka ZDSS, John Doma iz Bateman Mackay LLP - Chartered 
Professional Accountants and Business Advisors iz Kanade, ddr. Marian Wakounig, regionalni manager 
davčne in carinske uprave pri avstrijskem Ministrstvu za finance iz Avstrija, Andreja Škofič Klanjšček, 
partnerica TLBS, Deloitte Slovenija, Bojan Ivanc, glavni ekonomist pri Analitiki GZS, Darko Končan, 
davčni svetovalec Zbornice davčnih svetovalcev Slovenije, dr. Jernej Podlipnik s Pravne fakultete v 
Ljubljani in Goran Novković, izvršni direktor SBC. Diskusija se je dotaknila različnih segmentov davčnega 
sistema v Sloveniji: od različnih pristopov obdavčevanja, ustvarjanja ugodne klime za privabljanje novih 
investicij, uporabe novih tehnologij in celo do pobude za ustanovitev neodvisnega davčnega sodišča. 
Sodelujoči so si bili enotni, da si zaenkrat v Sloveniji premalo zavzemamo za stabilno, predvidljivo in 
investicijam prijazno davčno okolje. Na osnovi zaključkov konference bo Zbornica davčnih svetovalcev 
Slovenije v sodelovanju S Svetovnim slovenskim kongresom pripravila predloge za izboljšanje in jih 
poslala na Ministrstvo za finance in Vlado Republike Slovenije.  
 
 
 
 


